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Soudnímu přezkumu územně plánovacích 
dokumentací se věnoval JUDr. Ing. Josef 
Staša, CSc., který upozornil na důsledky 
zrušení opatření obecné povahy.
Veřejně prospěšné stavby a veřejně 
prospěšná opatření bylo téma dalšího 
přednášejícího – Ing. Jiřího Cabrno-
cha z akciové společnosti Vodohospo-
dářský rozvoj a výstavba.
Ing. Josef Vlasák, Ph.D. z Fakulty ži-
votního prostředí České zemědělské 
univerzity se zaměřil na problemati-
ku pozemkových úprav a v souvis-
losti s novým občanským zákoníkem 
upozornil na změnu defi nic u někte-
rých pojmů (katastr nemovitostí jako 
veřejný seznam atp.). Další příspěvky 
se věnovaly institutu veřejnoprávní 
smlouvy (Ing. arch. Antonín Kanta) 
a předkupnímu právu a vyvlastně-
ní na příkladu přístupu města Be-
rouna k developerským projektům 
(Ing. arch. Dana Vilhelmová).

Za odbornými příspěvky následovala 
panelová diskuse, kterou moderoval 
prof. Ing. arch. Karel Maier, CSc. z Fa-
kulty architektury ČVUT v Praze. Pa-
nelisté debatovali nad okruhy otázek, 
jež se týkaly vlastnických práv (pro-
blém a bariéra, ano či ne), spolupráce 
měst a obcí s vlastníky dotčených ne-

movitostí a vyvlastnění a předkupního 
práva pro veřejně prospěšné stavby 
a veřejně prospěšná opatření. 

Město Žatec bylo již před tisíci lety 
významným střediskem a centrem 
chmelařské oblasti a žatecký chmel 
byl a je dodnes pro své typické vlast-
nosti symbolem kvality pěnivého 
moku. Společenský večer se proto ani 
nemohl odehrát jinde než v Chrámu 
chmele a piva. Před vlastní degustací 
místních druhů piva proběhlo i každo-
roční udílení cen Asociace.

Druhý den konference zahájil Ing. arch.
Vít Řezáč z Fakulty architektury ČVUT 
v Praze, který představil vítěze XVIII. 
ročníku soutěže studentů vysokých škol 
o nejlepší urbanistický projekt. Autory 
projektu „Urbanistická studie Jesenice 
– Zelené městečko“ zastupovala dvo-
jice Martin Doležal a Kateřina Pšenič-
ková z ateliéru prof. Karla Maiera, kte-
rá seznámila účastníky konference se 
svým projektem.

Odborný blok dále pokračoval tématem 
Vlastnické právo jako stimul územní-
ho rozvoje, které na příkladu územní-
ho plánu města Roudnice refl ektova-
la ve svém příspěvku za pořizovatele 

Ing. Kamila Kloubská, za investora vy-
stoupil ředitel developerské společnosti 
Sekera Group Ing. Leoš Anderle.
Ing. arch. Blanka Hysková seznámi-
la účastníky konference s rozsudkem 
k dopravní veřejně prospěšné stavbě – 
pěší komunikaci v obci Čižice.
Příklady ze zahraničí prezentovali ho-
landští odborníci – Wim Nijman (na 
téma Public Private Partnership) a Ka-
ren Ammerlaan (veřejný zájem a sou-
kromé vlastnictví).
Maratón odborných příspěvků uzavře-
la diskuse, kterou moderoval Ing. arch. 
Vít Řezáč. Odborníci z řad hostí i z plé-
na diskutovali na téma spolupráce sou-
kromého a veřejného sektoru a klíčo-
vých faktorů úspěchu těchto projektů.

Završením letošní jarní konference 
AUÚP byla zajímavá prohlídka města 
s návštěvou sladovny a Chrámu chme-
le a piva, jehož součástí je chmelový 
maják s 3D projekcí uvnitř výtahu, la-
byrint, erbovní síň a chmelový orloj, 
jediný svého druhu na světě.

Tamara Blatová
Ústav územního rozvoje
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vu veřejných prostranství v současnosti 
a předpokladu pro další plánovací ob-
dobí, o rozvoji těchto prostranství ná-
stroji územního plánování, o vytváření 
bezbariérového prostředí těchto prostor. 
Jeden z příspěvků byl věnován zele-
ni jako jedné z nejdůležitějších složek 
veřejných prostranství, další vytváření 
veřejných prostor pro hry a relaxaci dětí 
i dospělých. Velký zájem vzbudil příspě-
vek, který se zabýval spoluprací s veřej-
ností při plánování a rozvoji veřejných 
prostranství. Po tomto vystoupení si 
účastníci vyměňovali vlastní zkušenosti 
s tímto problémem. Netradiční byl po-

Národní centrum regionů uspořádalo
v květnu t. r. v Jindřichově Hradci se-
minář na téma Veřejná prostranství. 
Seminář byl určen především pro zá-
stupce samospráv obcí. V historickém 
prostoru Muzea Jindřichohradecka se 
jich sešlo hodně a dotazy a diskuse 
po jednotlivých příspěvcích svědčily 
o jejich opravdovém zájmu. 

Na problém veřejných prostranství v ob-
cích je možné nahlížet z různých úhlů, 
a tak to také na tomto semináři bylo. 
Přednášející informovali o možnostech 
využití různých dotačních titulů na úpra-

hled archeologa na veřejné prostory, kte-
rý demonstroval na příkladech, jak může 
archeologie napomoci vytvořit obec ješ-
tě krásnější.

Za výběr různorodých příspěvků a přá-
telskou atmosféru jednání je nutno 
pořadatelům poděkovat a popřát jim 
i do budoucna „šťastnou ruku“ při po-
řádání dalších akcí.
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